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Ringvegen på Vigrestad: 

En jernbaneovergang 
-to kraner.
Av Ole Handeland. 

-Del går fort å rive ned elet som
lok l:111g tid å byggr, sier 011psyns
mann Odd Magnar Nerland lil Ryg
javegen. 

Og fort gikk del :i la av brudekket 
på jernbaneovergangen på Vigrestad. 
En god halvlime var all den tid som 
trengtes fra kranene begynte å lørle, 
fil brudekket lå t rn�t 11å del ene hrn
karct, og NSll igjen kunne gi klarsig
nal for togene. Etter ytterligere et par 
timer var brudekke! hell ødelagt. Ar
beidet ble ulført i slutten av april. 

-Vi hadde forberedt arbeidet
godt, sier Nerland. 

-Vi hadde på forhånd jekket dek
ket opp, og dermed rntt løsnet det rør 
selve løfteoperasjonen. 

Statsbanene hadde fått varsel om 
at arbeidet kunne ta inntil fire timer, 
og tok sikte på å inns@e el par lokal
tog. Når elet likevel ikke ble nødven
dig, skulle det si seg selv at NSB's var 
godt fornøyd. 

Brudekket var beregnet å veie ca 30 
tonn, mens den totale løftekapasite
ten på de to mobilkranene var på I 10 
tonn. Selv om løftekapasiteten min
ker når kran-armen øker, hadde de 
ingen problemer med å løfte dekket. 

Etter at kranene hadde gjort sin del 
av arbeidet, overtok en shovel-dozer 
som trakk dekket bort fra brukaret. 

Betongen i brudekket ble deretter 
knust. Shovelen brakk best den kun-

ne, mens en Brøyt bankcl clekkcl 
sund ved gang på gang å slippe en di
ger stein fra stor høyde. 

-Vi rnålle ødelegge dekket ror å
bli kvitr det, sier Nerland. 

-Betongen la vi i ei fylling, men 
stålbjelkene har vi tall vare på. De 
kan vi nok finne bruk for senere. 

Brukarene måtte også fjernes. 
Først ble fyllingen på baksiden tatt 
bort, deretter ble murene veltet bak
over. På denne måten ble de lettere å 
arbeide med. 

-Den enkleste måten å l'å dem i
stykker ville nok vært å sprenge, sier 
Nerland, men bøclene i området har 
en god del rev og mink. Derl'or måtte 
vi unngå sprenging så langt vi kunne. 

I stedet for jernbaneovergang blir 
elet kulvert l'or jernbanen, med plass 
til vegbane og gang- og sykkelveg. 
Dersom alt går etter planen, skal den 
stå ferdig i løpet av august i år. 

Bevilgningen til ringvegen på Vi
grestad er på 2,2 mill kr for 1982. 
Den første delen av anlegget blir an
takelig klar i løpet av oktober. Den er 
på omlag 2 kilometer, og går fra Su
bagata til Trimvegen. Nerland tør 
ikke si sikkert når hele ringvegen kan 
stå ferdig. 

-Det er avhengig av bevilgningene
fra fylket, sier han og ele har ikke ak
kurat gått opp ele siste årene. 
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Forberedelsene er gjort, og løftet kan begynne. 

Kranene har løftet og trukket brudekket over på det ene brukaret. 



«Rå kra)!» ble brukt for å trekke dekket bort fra brukaret. 

Ros fra Stortingets 
talerstol. 

I debatten om Stortingsproposisjon 
nr. 66, veg til Kårstø, hadde stor
tingsrepresentant I lans Frette bl.a. 
en del ros 111 vegvesenet: 

Når det gjelder investeringsbeho
vet i vegsektoren i forbindelse med 
industrietablerin,:en på Kårstø, vil 
jeg her få lov til å komme inn på må
ten som Rogaland vegkontor løste 
denne saken. Under den deba/1 som 
foregikk i fjor i forbindelse med 
stedsval,:et for ilandføring av gass 
enten til Kårstø eller Mongstad, ble 
det fra Rogaland vegkontors side ul
l ørt et planle,:gingsarbeid som det 
slår respekt av. Når stedsvalget var 
bestemt, klarte vegkontoret ei komme 

i forhandlin,:er med grunneieme i 
området. Ca. 45 grunneiere lanp,s 
vegstrekningen fram til Kårstø ble 
mer eller mindre berørt av den nye 
vegen. Vegkontorets forhandlere 
klarte å løse grunnspørsmålet uten å 
gå rei/ens veg. 

Det er alltid lett å reise kritikk 
ove,j'or Vegvesenet ansal/e, enten det 
er på planleggingssida eller på an
leggssida. Derfor vil jeg fra denne 
plass få lov til å gi honnør til Roga
land vegvesen, Tysvær kommune, 
grunneiere og Statoil for den utmer
kede måten de løste denne saken på. 

Slik ros bringer vi med glede vide
re. 
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NVE og vegbygging. 

Av Ole Handeland 

Ulla - Førre anlegget ble ol'fisielt åp
net i begynnelsen av juni. Del kan 
være llå sin plass å se på hva anlegget 
har hall å hety ror vegbyggingen i In
dre Ryfylke. 

Siden anlegget ble startet opp har 
vegvesenet bygget en rekke veger i re
gionen, ikke minst takket være til
skudd og/eller forskott fra Norges 
Vassel rags- og Elek trisil ets vesen. 

Det største vegprosjck tet i Roga
land på mange år, Sulclalsvegen, ble 
offisielt åpnet sommeren 1980. Ve
gen hadde da kostet ca 111 mill kr. 
Av dette var 32 mill kr forskottert av 
NVE. 

I sin tale ved åpningen understre
ket Vegsjefen betydningen av disse 
midlene: 
- dette representerer minst tre års
ordinære bevilgninger, sa Vegsjefen
bl.a. og fortsatte: - og elet er i stor
grad Statsk ra f't verkenes rortjeneste
at vegen ble ferdig såpass hurtig.

Av andre veger som helt eller clelvi!> 
er bygget ror midler fra NVE kan vi 
nevne: 

Fylkesveg <,93 Mo Hcllclicl, :-.om 
ga vegutløsning til Vadla. Vegen er 
15 km lang og kost<:t ca. 9 mill kr. 
Statskraftverkene forskottene JO 
prosent av byggesummen, resten ga 
de i tilskudd. Anlegget var ferdig i 
1974. 

- Fv 719 Sauda - Maldal - Lø
land. NVE forskotterte 12 mill kr av
en total kostnad på 21 mill kr til den
15 km lange vegen.
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- Fv 702 Roaldkvam - llri11veil
som ga vegutløsning til grenda Bråt
veit. De totale kostnadene for den 9,6
km lange vegen var på 16,7 mill kr.
NVE ga 50 prosent forskott og 50
prosent tilskudd.

- l•v 699 Sand strand - Eide ble
bygget med 50 prosent tilskudd og 50
prosent forskol! fra NVE. Vegen var
ferdig i 1976, og hadde da kostet 1,8
mill kr for 1,6 km.

- 1:ylkesveg Vadla - Indre Eianc.
Totale kostnader 25 mill kr. Av dette
var 6 mill kr tilskudd fra Statskraft
verkene. Vegen er på 6,5 km.

- Rv 46 Sand - Tjelmane bru. Vegen
er på I ,2 km og var ferdig i 1977.
NVE rorskotterte 4 mill kr, mens ve
gen kostet 5 mill kr.

Vi ser at lislen over ofl'ent ligc veger 
som helt eller delvi!-i er bygget for 
midler rra Statskraftverkene er lang. 
I tillegg kommer alle anlegg�vegene 
som er bygget i forbindelse med kraf
tutbyggingen, men elet skal vi ikke 
komme nærmere inn på her. 

Det som er sikkert er at flere av 
disse rrosjektene antakelig ville vært 
skutl ut i tid, dersom ikke Ulla - Før
re utbyggingen var kommet. Noen av 
dem hadde muligens aldri blitt byg
get. 



Motorvogn med 
påhengsmotor 

Vektkontrollør Rein Husebø på te
lefonen: 

-Vet du hva en motorvogn med
påhengsmotor er? 

-Aldri hørt om noe slikt.
-Det står faktisk i «Vegliste

1982» som er utgitt av Vegdirektora
tet. Kan ikke du undersøke hva det 
er? 

Vi slår opp i Vegliste 1982, der 
står: 

Vogntoglengder: 
De største tilla/le vogntoglengder 

som står i veglisten gjelder motor
vogn med slepevogn eller påhengs
motor. 

Hva er så nærmere enn en som 
kjenner lover og regler, Thor Gjerde, 
juristen på Vegkontoret. 

-Har du tidligere hørt om motor
vogn med påhengsmotor? 

-Aldri. Det står i hvert fall ikke i
noen lover eller forskrifter jeg kjen
ner. 

Nestemann var Tron Tjelle hos Bil
tilsynsjefen. 

-Hva er en motorvogn med på
hengsmotor? 
??????????? 

-Motorvogn med påhengsmotor?
Det står i Vegliste 1982. 

-Få se. (pause) Nei det har jeg al
dri tidligere sett. 

Da får vi gå høyt opp, tenkte vi, og 
ringte direktør Axel Bruun i Vegdi
rektoratet. 

-Hva er motorvogn med påhengs
motor, Bruun? 

-Hva sa du nå -- motorvogn med
påhengsmotor?. 

Den var dyp. (pause) 
-Nei den klarer jeg ikke.
-Det står i Vegliste 1982, utgitt av

Vegdirektoratet. 
Dermed siterte vi det som skrever 

står. 
Bruun lo godt i andre enden. 
-Sier du det, står det virkelig slik?

Det har jeg ikke lagt merke 
til........... Jovisst, her står 
det. .......... Det må være skrivefeil 
for påhengsvogn. Vet du forresten 
hva det er? 

-Nei.
-Det står i forskriftene: Tilhen-

gerredskap med en eller flere aksler 
som er slik konstruert at vertikale 
krefter·. kan overførs til tilhengerkop
lingen på den trekkende motorvogn. 
Altså en vanlig tilhenger. 

Vi undersøkte deretter hvem i Veg
direktoratet som lager veglistene, og 
ringte. 

-Anne Lise Strøm?
-Ja.
-Hva er en motorvogn med på-

hengsmotor? 
-(Latteranfall) Ja, kan du begripe 

hva det er? Vi oppdaget det like etter 
at brosjyren var kommet fra trykke
riet, og vi kunne ikke annet enn å le. 
Vi er flere som har lest korrektur, 
men jeg tror alle har lest det som 
skulle stått «påhengsvogn». Det er 
farlig å kjenne stoffet for godt når du 
skal lese korrektur, ser du. 

-Jeg håper bare at resten av inn
holdet ikke er like galt. Tenk bare om 
vi hadde satt akseltrykk 10 tonn på 

Fortsettes s. 1 2 
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Bare stikkprøver 

Av Ole Handeland 

-Det er klart at to mann som skal
dekke vektkontrollen i hele fylket 
bare kan få tatt slikkprøver, 
sier inspektør Rein Husebø, som 
sammen med Sverre Dybdal utgjør 
vektkonlrollen i Biltilsynet i Roga
land. 

-Vårt største problem i arbeidet
er reisebevilgningene, sier Husebø. 
De 3-4 siste årene har vi hatt omlag 
70 000 kroner å reise for hvert år. 
Tidligere var det brukbart, men når 
prisene stiger og du ikke får mer, sier 
det seg selv at vi ikke kan gjøre en li
ke bra jobb som tidligere. 

Vi blir avbrutt i samtalen vår av 
den andre inspektøren Sverre Dybda-

-

hl, som kommer inn over over radio: 
-Det kommer en grå Scania med

stort lass mot dere, melder han. 
-Jeg tror den kjører oljegrus for

vegvesenet. Der kommer forresten en 
til - grønn denne gang. 

Den grå dukker snart opp. Husebø 
stanser den, og får den opp på vekte
ne. Det viser seg at lasset er større 
enn tilatt, men ikke så stort at det gir 
gebyr. 

-Vi tillater inntil 1500 kg overlast
på boggien, sier Husebø. 

-Han her hadde 1200 kg, så det
var ikke langt unna at det begynte å 
gå på kronene løs. 

Den grønne bilen dukker imidler-

Denne lasten ser stor ut, men vektene viste ingen overlast. 
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lid ikke opp, den har tydelig tatt en 
annen vei. 

-Den er nok blill advart av andre
lastebiler som har sett oss, sier Huse
bø. 

-Vi skal ikke være lenge i et om
råde før alle lastebilsjåførene vel 
hvor vi er. De kjenner såvel bilene vå
re som ansiktene våre. Derfor må vi 
helst flytte på oss hele tiden. Vi opp
levde forresten en gang at advarselen 
om at vi var i distriktet kom over ra
dioen i en bil vi holdt på å kontrolle
re. 

Vi kjørte videre, og traff på den 
grønne bilen. Men den hadde ikke 
store lasset, og elet bar tydelig preg av 
å være «jevnet ut» med skuffel. 

-Han har lagt resten i vegkanten,
elet er jeg helt sikker på, sier Husebø. 

Og ganske riktig - en kiomcters veg 
fra stedet vi stopper bilen, ligger en 
haug oljegrus umotivert i vegkanten. 

-Selv om vi bare finner en liten

del av alle som kjører med overlast, 
vet vi at sjåførene i del minste kjører 
med normale lass den dagen vi er i 
området, sier Husebø. 

-Tror du det er mange som kjører
med overlast? 

-Jeg tror forholdene er mye værre
enn alle våre statistikker skulle tilsi. 
Jeg tror jeg tør påstå at en stor del av 
bilene kjører med overlast, kanskje 
så mye som halvparten. 

Årsmeldingen for 198 J forteller at 
Husebø og Dybdahl kontrollerte 
3 .479 kjøretøy. Av disse hadde 597 
overlast, og 136 var gebyrpliktige. 
Gebyrene varierte fra kr 100,- til kr 
9.000,-, med et gjennomsnitt på 
kr 2.205,-. 

Husebø forteller at vektene bare 
har vært i bruk i noen få uker. 

-De er svært lette og greie, sier
han, hver veier omlag 20 kg, og alle 6 

Forts. neste side 

De nye vektene er lette og enkle å betjene ved vektkontroll. 
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Omkjøringsveg Bryne 
Av Ole Handeland 
Tegninger: Irene Brekke. 

Planavdelingen har presentert fem al
ternativ for omkjøringsveg på Bryne 
med tilhørende sideveger for publi
kum. Det skjedde ved et møte på 
Bryne i midten av mai. Somme dag 
som planene ble lagt fram ble det for
etatt en større manuell registrering av 
trafikken i området. 

Alternativ O er dagens riksvei gjennom 
Bryne. 

Forts. fra forrige side 

går ned i bagasjerommet på en bil. 
Tidligere har vi operert med mye tyn
gre vekter, og det er klart at vi er blitt 
mer mobile med disse lette. 

Husebø mener resten av vegvesenet 
kunne gi en bertre oppbakking av ar
beidet vektkontrollørene driver. 

-For det ene er vi tross alt deler av
samme etat. For det andre burde det 
være i alles interesse at lastebilene 
kjører med korrekt last. Alle vet at 
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Alternativ 1. 
Den nye vegen tar av fra dagens rv. 44 
ca 100 meter nord for Tjøttavegen, 
krysser Roslandsåna og går gjennom 
Nedremarka langs østsiden av åna. 
Videre krysser den Orrevegen og kom
mer inn på dagens rv. 44 ved Ree
haugen. Dette alternativ er stort sett 
identisk med reguleringsplanen for 
Nedre marka. 

vegkroppen slites ekstra ved overlast, 
og det er jo nettopp det vi arbeider 
for å hindre. Du kan i og for seg kalle 
arbeidet vårt «preventivt vedlike
hold». Med det mener jeg at dersom 
alle kjørte med korrekt last, kunne 
mulighetens vedlikeholdet av vegen 
bli noe mindre. Vi er ikke ute etter 
å få sjåførene til å kjøre med små 
lass, det vi ønsker er at de skal kjøre 
med korrekte lass. Sett i den store 
sammenheng tror jeg nemlig det er 
mest økonomisk. 



Alternativ 2. 

MIii 

-o..v(�tl 
.. -��ti 

Den nye vegen tar av fra rv 44 sør for 
Kåsenkrysset, krysser Roslandsåna ved 
nord - vestre ende av Ree - feltet og 
kommer inn på rv 44 igjen ca 100 meter 
nord for Ree bensinstasjon. 

Sideveger. 
Orrevegen får tilknytning til den nye 
riksvegen i alle alternativene. 

Dagens riksveg 44 forutsettes 
stengt i søndre del for alternativ I - 4. 

riksveg 506 får forskjellig tilknyt
ning til den nye vegen, alt etter hviJ
ket alternativ som velges. Se kartskis
sene. Det samme gjelder for den nye 
Nordlysvegen. 

Videre arbeid. 
Avdelingsingeniør Leif Lindefjeld 
ved Hoved- og detaljplanseksjonen 
forteller at alternativene skal konse
kvensvurderes med hensyn til bl.a. 
trafikksikkerhet, trafikkavvikling, 
miljø, jordbruksarealer og økonomi. 
- Vi regner med å legge fram resul
tatene av denne vurderingen i løpet
av høsten, forteller Lindefjeld.

Alternativ 3. 
Veg følger alternativ I i nordre del og 
alternativ 2 i søndre del. 

Alternativ 4. 
Vegen følger alternativ 2 i nordre del, 
krysser over og følger alternativ 1 i 
søndre del. 
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Irene Brekke på Tegnesalen var blant de som sto hele dagen og telte trafikken 
rundt Bryne. 
Foto: Ole Handeland 

Trafikktelling 
Trafikken rundt Bryne ble registrert 
samme dag som informasjonsmøtet 
fant sted. I alt ble trafikken registrert 
ved 11 tellestasjoner. 
- Vi mener å ha et godt bilde av tra
fikken i området etter tellingen, sier
Lindefjeld.
- Del eneste aber er at vi burde vært

Forts. fra side 7 

en 6-tonns veg. Det hadde vært ille. 
Men når feilen er såpass ufarlig og ty
delig, får vi bare ta den som et fristkt 
pust i hverdagen. 

Så fikk vi altså en forklaring. Det 
er selveste prentesvarten som har 
vært på ferde. Han kan soum kjinnt 
upptre på ce frunderligst steder. 

OLe H. 
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flere til å telle. For det ene er det litt 
for stritt å notere bilnummer fra 
klokka 0630 til 1700, for det andre 
var trafikken til tider så telt at vi had
de vansker å få skrevet ned alle num
rene. Men mannskapene gjorde en 
kjempejobb, og jeg tror ikke «tap
sprosenten» var stor. 

Forts. fra side 13 

I 1981 var det omlag 6000 nye bil
førere i sør-fylket. Det skulle bety at 
banens kapasitet vil bli godt utnyttet 
allerede fra starten av. 

Etter 1. september i år må alle som 
skal ha varig førerkort i sørfylket, 
gjennomgå full fase Il opplæring. 
Det betyr at den som tok «lappen» 
etter 1. september 1980 må gjennom
gå glattkjøringskurs før han eller hun 
får livsvarig førerkort. 



Glattkjøring i Bjerkreim 
Av Ole Handeland 

Glattkjøringsbanen i Bjerkrem ble 
offisiell åpnet 23. april. Dermed har 
Rogaland full dekning av slike baner. 
I tillegg til sør-fylket benyttes banen 
av kjøreskolene i Flekkefjord
området. Den offisielle åpningen ble 
foretatt av formunnen i Trygg Tra
fikk, Hilmar Egcli. 

Imidlertid har banen i Bjerkreim 
vært i bruk en tid før åpningen. Blant 
andre var folk fra Biltilsynet i Eger
sund og Stavanger på banen i slutten 
av mars for å prøvekjøre den. In
struktør var Trygve lngjærd fra Veg
direktoratet. 

Avdelingsingeniør Reidar Dirdal 
ved Biltilsynet i Stavanger forteller at 
han hadde stort utbytte av dagen. 

-Det skader aldri å få repetert hva
du tidligere har læn. Dessuten er det 

nyttig å kjenne banen. Vi fant f.eks. 
at den er litt ujevn i sving-feltet. Vi 
skal kontrollere kjøreskolenes opp
legg, og da er slike kunnskaper nytti
ge. 

-Hvordan fungerte bilen din?
-Bedre enn ventet. Men jeg hadde

ingen vansker med å få den til å 
«snurre», selv med fire helt nye dekk. 

Banen har to rettstrekninger og et 
svingfelt. Den er en av de tre banene i 
Norge som kan ta mot lastebiler. Det 
skyldes ikke minst ønske fra forsvar
et om at sjåførene i Vatneleiren skal 
mestre glattkjøring. Forsvaret har 
betalt ekstra-utgiftene for at banen 
skal kunne ta mot større kjøretøyer. 

Banen i Bjerkreim er den 22. i rek
ken som åpnes i landet. Den har kos
tet omlag 6 mill. kr. 

Fortrettes s. I 2 

Hilmar Egeli kuffer snoren og markerer at utbyggingen av glattkjøringsbaner i 
Rogaland er avslutte!. Til venstre oberst Jon Borthen fra Forsvarets Overkom
mando og til venstre direktør Erling Storrusten i NAF. 
Foto: Ole Handeland 
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Avdelingsingeniør Per Østhus ved Biltilsynet i Stavanger gir en demonstrasjon 
på hvor fett det er å gå rundt ved feil manøvrering. Foto: Ole Handeland. 
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Bonde og politiker 
Av Ole Handeland 

Navn: Tolleiv Gjedrem 
Alder: 65 år 
Sivilstand: Gift med Aslaug 
Bosted: Gjedrem i Ujerkreim 
Barn: Fem 
Yrke: Bonde (driver slektsgården 
sammen med eldste sønn) 
Offentlige verv: 

Medlem Fylkeslandbruksstyret si
den 1956 

Medlem J•ylkeslinget siden 1967 
Medlem Fylkessamferdselsstyret 

siden 1967 (formann fra høsten 1981) 
Ordfører Ujerkreim 1967 - 75 
Medlem kommunestyre og for

mannskap Bjerkreim i 24 år 
Andre verv: 

Styreformann Felleskjøpet Roga
land og Agder 

Har hatl tillitsverv innen Norges 
Bondelag 

Har hatt tillitsverv Kristelig Folke
partis fylkesorganisasjon 

Har hatt tillitsverv innen flere 
kristne organsisasjoner 

-Hvordan hadde det seg at du
kom med i Samferdselsstyret, 
Gjedrem? 

-Det har alltid vært målet for fyl
kestingsrepresentanter fra Bjerkreim 
å komme med i Vegnemda eller Sam
ferdselsstyret. Det skyldes nok at veg 
og vegpolitikk alltid har vært aktuelle 
arbeidsområder for politikerne her
fra. Du vet, det er ikke så mange år 
siden vi hadde temmelig dårlige kom
munikasjoner her i bygda. 

-Dessuten liker jeg arbeidet i
Samferdselsstyret. Politisk er det det 
arbeidet som betyr mest for meg nå. 

Tidligere la jeg kanskje mest i fylkes
utvalget, men der er jeg ikke lenger 
medlem. 

Gjedrem mener at arbeidet i fag
styrene er med på å gjøre arbeidet i 
fylkestinget meningsfylt 

-Der får du kontakt med sakene
på et tidligere tidspunkt, og får gjen
nomdrøfte dem skikkelig før de kom
mer opp for fylkestinget. Når de hav
ner i tinget, kan en av og til ha følel
sen av å komme inn såpass seint at 
saken mer eller mindre er avgjort «på 
forhånd», og at tinget bare stør sand 
på vedtaket. 

-Vil du si at arbaidet i Samferd
selsstyret er mindre politisk preget 
enn i Fylkestinget? 

-Dersom du mener at de politiske
skillelinjene kan synes mindre, vil jeg 
svare ja på det spørsmålet. Jeg kan 
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som eksempel nevne at vi oftest kom
mer fram til enighet om budsjettet 
for fylkesveger på tvers av de politi
ske skillelinjene. Bare se på budsjet
tet for 1982. Da var det enighet i hele 
styret om at bevilgningene måtte økes 
utover det både Fylkesrådmannen og 
Vegsjefen hadde foreslått. Og jeg 
tror det var den brede enigheten som 
gjorde at vi vant fram i Fylkestinget. 

-Jeg vil si at min forgjenger som
formann i styret, kommunal- og ar
beidsminster Arne Rettedal, var særs 
flink til å finne fram til vedtak som 
alle kunne være med på. 

-Hvordan ser du på forholdet
mellom Samferdselsstyret og Veg
vesentet? 

-Jeg synes forholdet er godt. Sa
kene vi får fra vegkontoret er gjenno
marbeidet, og vi har aldri problemer 
med å få tilleggsopplysninger når vi 
spør etter dem. Jeg tror vi får all den 
informasjon vi trenger for å kunne ta 
avgjørelser. 

-Personlig mener jeg at vegvese
net i en del tilfeller er for restriktive 
når det gjelder søknad om avkjørsel
stillatelse til fylkesveger. 

Penger 
Gjedrem kommer inn på vegvese

nets budsjett, og blir svært ivrig. Det
te er tydelig et felt som opptar ham. 

-Jeg har flere ganger sagt at veg
vesenet desverre er blitt en saldering
spost, og at det er for galt. 

Det bunner nok mye i at bevilgnin
gene til investeringer i vegsektoren 
har vært tatt fra driftsmidlene, mens 
andre investeringer er gjort ved opp
tak av lån. Det betyr at når driftsut
giftene stiger, som de har gjort de se
nere år på grunn av den sterke 
utbyggingen innen helsevesenet og 
skolesektoren, blir vegvesenet skade
lidende. 
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-Jeg syntes det gikk fint å få mere
penger til vegvesenet i 1982, men jeg 
er bekymret for fremtiden, det vil jeg 
ikke legge skjul på. Etter min mening 
er det stor fare for at vegvesenet ikke 
får de nødvendig bevilgningene til 
fylkesveger. Vi skal nok passe på at 
vedlikeholdet ikke blir forsømt, men 
nyanlegg kan bli vanskelig, spesiell 
store anlegg. 

Vegstandard 
-Skikkelige kommunikasjoner 

betyr uhyre meget, spesielt for ut
kantstrøkene, sier Gjedrem og peker 
på utviklingen som har funnet sted i 
Bjerkreim de senere år. 

-Kommunen har trukket til seg
flere mindre bedrifter, og fått et mer 
variert arbeidsmarked enn tidligere. 
Jeg er ikke i tvil om at en stor del av 
årsaken ligger i den sterke vegutbygg
ingen som har skjedd i kommunen. 
Tidligere lå vi ulagelig til, nå lager 
kommunikasjonene ingen vansker 
for bedrifter som vil etablere seg i 
kommunen. 

Gjedrem mener at vegnettet i Ro
galand er forholdsvis bra, selv om 
han ser store og dyre oppgaver i 
fremtiden, og nevner riksveg 13 og 
utbedringen av fylkesvegene i en del 
kommuner. 

Trafikksikkerhet. 
-Det er med glede vi konstaterer

at Rogaland ligger på topp når det 
gang- og sykkelveger, men vi vet at 
det må bygges enda flere. 

-Trafikksikkerhetsarbeidet ska
per ingen debatt i Samferdselsstyret. 

Alle partier er enige om at må skaffe 
de nødvendige midler til det. 

Tiden avklarer 
-Jeg har alltid ment at i vanskeli

ge saker kan det være på sin plass å 
bruke tid på avklaringer. Det som 



gjerne skjer er at synspunktene kan 
modnes og gjerne modereres, slik at 
en kan komme fram til enighet. 

Som eksempel nevner Gjedrem ho
vedvegnettet i Sandnes. 

-Jeg trodde lenge at det ikke skul
le gå an å finne fram til enighet i den 
saken. Det var så mange alternativer 
og interessemotsetninger ute og gikk. 
Men da saken hadde fått tid til mod
ning, viste det seg mulig å bli enige 
om hovedalternativ. 

-Imidlertid er jeg skuffet over ut
viklingen når det gjelder Vatnefjell
prosjektet. Samferdselsstyret har he
le tiden vært innstill på å prioritere 
vegene til det området. De måtte like
vel bygges, prosjektet bare frem
skyndte starten. Holdningen fra de
partementene på møtet i mai var en 
stor skuffelse. Jeg mener prosjektet 
er en fin prøvestein for jordvern og 
samarbeid mellom kommunene. 

Mange jern 
-Hvordan får du tid til å ha så

mange jern i ilden på en gang? 
Gjedrem ler. 

-Ja, det kan du gjerne spørre om,
sier han. 

-I 1967 visste jeg at jeg måtte vel
ge mellom politikk og gårdsarbeid, 
jeg kunne ikke drive begge deler for 
fullt. Siden da har den eldste sønnen 
hatt hovedtyngden av arbeidet på 
gården. Vi driver bl.a. med sau - har 
omlag 140 - og de tar jeg meg stort 
sett av, mens han har resten. 

-På mange måter synes jeg det er
en fin kombinasjon - politikk og 
gårdsarbeid. I politikken kan det til 
tider være hardt, og da er det rene av
koblingen å få arbeide på gården. 
Dessuten må jeg si at jordbruk har 
vært min hovedinteresse helt fra ung
dommen av. 

-Om våren kan det av og til være
hardt å holde seg våken på politiske 

møter, spesielt dersom emnet ikke er 
av de mest interessante. Du vet, det 
kan bli mange våkenetter nå lammin
gen pågår. 

Gjedrem forteller at saksmengdene 
har vokst kollosalt siden han begynte 
i politikken, og at saksdokumentene 
er blitt stadig mer omfattende. 

-Det siste kan også tyde på at
saksbehandlingen er blitt grundigere, 
og det er av det gode. Men det fører 
ofte til at jeg må ta kveldene til hjelp 
for å komme meg gjennom sakene 
før møter. I fylkestinget blir det helst 
til at du konsentrerer deg om spesielle 
saker. Som formann i Samferdsels
styret føler jeg et visst ansvar for å 
være skikkelig forberedt, og det tar 
ganske lang tid. 

-Jeg tror enhver politiker er av
hengig av å ha en tålmodig familie. 
Det skal ikke så lite overbærenhet til 
når kveld etter kveld går med til poli
tisk arbeid. 

-Har du noengang angret på at
du gikk inn i politikken? 

-Angret vil jeg ikke si, selv om al
le nok kan ha tider da de synes arbei
det går trått. Når en ser på utviklin
gen på vegsektoren i Rogaland, kan 
jeg ikke annet enn være glad for at 
jeg har fått ta del i arbeidet. 

Forts. fra side 40 

- grunnlag for etablering av leder
team.

I tillegg til disse positive resultate
ne håper vi å ha oppnådd å blåse liv i 
en organisasjon som var i ferd med å 
stagnere og resignere bl.a. på grunn 
av sterk avgang og reduserte bevilg
ninger. Det skal igjen være en utfor
dring og moro å arbeide i vegvesenet. 
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Vegvesenet kan konkurrere 
med private. 
- På en rekke områder kan Statens
vegvesen konkurrere med privat ent
reprenører.

Dette slo vegdirektør Eskild Jensen 
fast i et foredrag han holdt på «Våre 
Veger - dagen», som ble arrangert av 
tidsskriftet Våre Veger i sluUen av 
april. 
Uttalelsen bygger på økonomiske 

Norske veger er dyre. 

Alle som har med vegbygging å gjøre 
vet at det er dyrt. En statistikk i bla
det Motor gir en god pekepinn om 
hvor dyrt det er her til lands i forhold 
til noen andre Vest - Europeiske 
land. Statistikken bygger på tall fra 
rapporter fra FN og OECD. Norge 
og Sveits ligger på topp når vi regner 

Totale 
off. 

Innb. veg-
pr. km utg. 

veg mill. kr 
(1977-
priser) 

Danmark ... 78 3 018 
Sverige ..... 66 4 889 
Norge ...... 54 5 904 
Sveits ...... 105 7 790 
Nederland .. 162 9 291 
V.-Tyskland 139 43 141 
Storbritannia 155 13 768 

alyser av både anlegg og vedlikehold, 
jamnført med hva vegvesenet vet om 
noenlunde sammenlignbare arbeider 
utført av private entreprenører. 

Når det gjelder tunnelbygging, 
pekte Vegdirektøren på en oversikt 
som omfatter 19 anlegg drevet av 
vegvesenet og 8 drevet av entreprenø
rer. Meterprisen for råsprengt tunnel 

vegutgifter i forhold til innbyggere og 
vegutgiftene utgjør her størst andel 
av bruttonasjonalproduktet (BNP). 

Konklusjonen vi kan trekke av 
denne statistikken er at vi må legge 
oss ekstra i selene for å få pengene til 
å strekke lengst mulig. 

Pr. Pr. km Andel 

innb. veg 
av 

BNP· 

590 46 000 1,4 
590 39 000 1,4 

1 440 77 000 3,6 
1 180 130 000 2,7 

670 108 000 2,0 
700 98 000 1,8 
380 38 000 1,1 

Kilder: Annual Bulletin of Transport statistics, FN 1980 
Maintenance techniques for road surfacings, OECD 
1978 
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ligger i samme størrelsesorden, både 
for cgendrif'I og entreprise. 

I foredraget sammenlignet Vegdi
rektøren også asfaltarbeider, og sa 
bl.a.: 
- Vi er i ferd med å avslutte en inn
gående sammenligning på masse le
vert og ut lagt fra egne verk i H cd
mark og Øst fold, og tilsvarende mas
se fra private entreprenører i hele lan
det.

Korrigert for ulikhet i 
belastningen av offentlige utgifter, 
var asfaltarbeidene i egen regi noen 
få prosent billigere. 

Eskild Jensen trakk fram noen ek
sempler fra byggingen av E 6 i Aker
hus og E 18 i Vest -Agder, som viser 
at vegvesenet er konkurransedyktig. 

Om E 18 sa han: 
- Ved veganlegget Feda - Heste

spranget ble i 1980 en skjæring på 
snaue 20 000 m1 satt bort på entrepri
se, med en beregnet enhetspris på kr 
22,95. På samme anlegg ble en annen 
skjæring drevet i egen regi, med opp
nådd enhetspris kr 19,90. 

- Forholdene var her så like at et
t.er Vegsjefens vurderinger kan del 
trygt slås fast at vegvesenet var kon
kurransedyktig. 

Vegdirektøren la til at det er mulig 
det virker overraskende på noen at 
vegvesenet kan konkurrere innenfor 
mange fagområder. 

- Men hvis vi ser nærmere på
hvordan moderne anleggsdrift er or
ganisert, er dette kanskje ikke så 
overraskende. De større entreprenø
rer og vcgvesentet organiserer stort 
sett sine anlegg på samme måte. 

Han fremhevet i den forbindelse at 
etatsfølelse og faglig ærgjerrighet på 
etatens vegne er en dyp realitet i veg
vesenet, og er det som i mange til fel
ler kan forklare den betydelig innsats 
som vår folk yter under ofte vanskeli-

ge arbeidsforhold, og med svak øko
nomisk belønning. 

Vegdirektør Eskild Jensen konklu
derte med at vegvesenet har de beste 
resultater på noen områder, på andre 
er entreprenørene best. Kostnadene 
ligger innenfor samme størrcfsesor
den. 

Han fant det uheldig at en fremtre
dende offentlig representant som 
stortingsrepresentant Per Aas, står 
fram med påstander om at Kirunave
gen skal kunne bygges flere ti - talls 
millioner kroner billigere som entre
prise enn i egen drift, når Statens veg
vesen som byggherre vet: 
- at trasevalg ennå ikke. er endelig
avklart
- at det følgelig ikke foreligger noen
detaljplan for anlegget
- al det følgelig i enda mindre grad
foreligger noe anbudsmateriale med
masseberegninger
- og at del om mulig i enda mindre
grad foreligger noe endelig detaljert
gunnlag for el fullstendig kostnadso
verslag.

Forts. fra side 41 

blemer med å sysselsette alle i nærhe
ten av hjemstedet. Det betyr at vi må 
akseptere overflytting av folk, og 
dermed pendling. 

- Vi har tidligere hatt et meget
godt samarbeid med tillitsmennene 
ved overføring av folk, og jeg regner 
med at det vil fortsette i fremtiden. 

- Jeg vil si det så sterkt at å si opp
fast ansatte i vegvesenet i det hele tatt 
ikke er aktuelle politikk i dag, sier 
vegsjef Danielsen. 

- Jeg kan heller ikke tenke meg at
det blir det i fremtiden. 
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Suldalsvegen 

Av Torleif Halvorsen 

Den nye Suldalsvegen - slynger seg
.fram 
langsmed eit under/eg drøymande 
vatn. 
For ein veg - for nok re svingen·, 
for eit utsyn det er her oppe. 

Su/da/vegen - dei ka/lar nyvegen 
han ligg som inspirasjon i ei tid 
som av og til virker kald. 
Finare veg skal du sjeldan sjå, 
han ligg der så fint al/med vatnet. 
Vegen går forbi ned lagde bruk og 
plasser 
som forte/ om harde og karrige år. 

Suldalsvegen ein sommardag 
er ei/ syn- som vil stå - i minnet 
lenge. 
Der ligg Våge - litt lenger opp -
Litlehamar, 
og endå lenger opp ligg Mokleiv. 
Del er som ei ny verd har opna seg. 

Vi køyrer gjennom Mokleivåsen 
tunnel. 
Kven kunne tenkt seg tunnel her? 
Men han er .f ul/f køyrbar. 
På andre sida av tunnelen 
opnar vegen seg igjen, 
det blir berre .finare og j,nare. 

Vi kjem til ein open plass, 
dette var Bordalen før vegen kom. 
No er Bordalen borte, 
berre eit vegkryss er att. 
Her fer vegen opp til Hamrabø, 
her stig vegen til Hamrabø - opp 
mot det blå. 
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Men sjølve Suldalsvegen fort seif refl 
fram, 
vidare mot La/id og La/id bru. 

På andre sida av brua 
går vegen inn i .fjellet all, 
no i ein lang tunnel. 

Der ser vi dagslyse/ igjen, 
vi er i Indrevik. 
Men vegen er apen - berre nokre
hundre meter, 
så ber det refl inn i tunnel igjen. 

Neste gong vi ser dagslyset 
ser vi vegen strekka ut, 
vi er nå mest på Røynevarden. 

Røynevarden er ein nedlagd hus
mannsplass, 
her er nå museum. 
Men vegen er ikkje slutt 
der han går vidare mot Nesflaten. 

Forts. fra side 22 

- Som gutt mente jeg lenge at veg
vesenet, det var Ragnvald Sæbø, sa
Hagali.

Sæbø begynte å arbeide for vegve
senet i 1914, da var han bare 13 år. 
Han var med sin far, vegvokter Retsi
us Sæbø, på vedlikeholdsarbeid. Han 
har arbeidet på anlegg på Rennesøy, 
Rancløy, i Ulladalen og har hatt kon
traktsarbeid på den såkalte Solbjørg
vegen i Hjelmeland. 

Fra 1934 til han måtte slutte på 
gunn av sykdom i 1965 var Sørbø 
vegvokter på riksveg 13 i Hjelme
land, en strekning på ca 16 kilometer. 
Han har en stor del av æren for at 
Breiland brøytestasjon ble bygget, og 
fungerte som vaktmester for stasjo
nen inntil i fjor, da han måtte be seg 
fritatt av helsemessige grunner. 



Tengesdalsvegen 

Av Torleif Halvorsen. 

Me sit i møte 
og skummer j/øyte 
og høyrer vel 
det høge smell 

Då syng me songen 
du er velkomen 
til fest og leik 
på Bjergatonjen 

Her skal me festa 
og gje vårt besta 
og ropa ut 
imot Hylsfjords jje/1 

Så skal me sjå 
kor fort me går 
imot Øre/id 
i nedgangstid 

Me driv det same 
av gama/ vane 
og sveiten renn 
som bekken hen 

Me skal til Hy/en 
om me slår krydel 
og gjev ei opp 
for ein bakketopp 

Så kryp me inn 
under Lingvans - fossen 
og føler trekken 
frå Hydlakrossen 

Så skal me sjå 
att om korte tida 
me skal få bila 
på Hylsfjord - sida. 

Nye 
håndbøker 
Håndbøkene fås ved henvendelse til 
Målfrid Grosby på vegkontoret. 

087 - Driftsøkonomi og ledelse - I 
Slyringsslemcr 

Heftet er utarbeidet for bruk i vegve
sents interne opplæringvirksomhet 
og retter seg i første rekke til de son� 
arbeider innen oppsynstjenesten. 

091 - EDB-program D-kosl 

Programmet D-kost er bygget på 
den tradisjonelle manuelle behand
lingen for kostnadsberegninger, og 
benytter databanker for priser og 
tekster basert på prosesskoden. 

092 · EDB-program Linje og ulset
tingsbcregning 

Denne brukerbeskrivelsen erstatter 
fire hefter for linjeberegning, utset
ting og skjæring mellom elementer 
som Byggdata A/S ga ut i mars 1966. 

Hå�dboka inneholder en detaljert 
b€sknvelse av hvordan inndata skal 
gis, mens resualtatene bare er kort 
presentert. En detaljert beskrivelse av 
resultatene finnes i håndbok 067. 

Programmene er også omtalt i 
håndbok 006 - Vegstikking, men her 
er den praktiske bruken av resultate
ne hovedsaken. 
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NAF 
Sæbø 

gull til Ragnvald 

Av Ole Handeland 

Vegvokter Ragnvald Sæbø ble tildelt 
Norges Automobilforbunds gulhner
ke og diplom ved en høytidelighet i 
Hjelmeland i begynnelsen av mai. Vi
seformannen i NAF avd. Stavanger 
og Omegn, Bjørn Bølner slo for 
owrrekkelsen. 

I sin lale til Sæbø sa Bøtner bl.a. al 
han har gålt gjennom avdelingens 
rrotokollcr for de siste 20 år, uten å 
finne at denne ulrnerkelsen tidligere 
var dell ul til vegfolk. 
- På vegne av våre medlemmer vil
jeg takke deg for det gode arbeidet
du har utførl for al vegfarende skulle

kunne reise under så gode og trygge 
forhold som mulig, sa Bøtner. 

Vegsjef Chester Danielsen hilste 
Sæbø på vegne av vegvesenet. 
- Du har i mange år hatt ansvaret
for vedlikeholdet på en vanskelig
vegstrekning, sa Danielsen bl.a.
- Det kunne bli lange arbeidsdager,
vet jeg, men du var aldri den som sa
nei til et ekstra tak når elet trengtes.

Ord føreren i Hjelmeland, Ola J. 
Hagali hilste og takkel Sæbø på veg
ne av kommunen. Han fortalte at 
Sæbø var en institusjon i bygda. 

Fortsettes s. 20 

Ragnvald Sæbø mo/lar medaljen fra Bjørn Bør ner. Foto: Ole Handeland 
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Loddrett: 

I. Elendig (dialekt)
2. Honnør
3. Stram
4. Artikkel
5. Legemsdel
6. Stemme
7. 13ygning
8. Organisasjon (fork.)
9. M. navn

10. Fisk
11. Skråle
12. Altså
19. 13ry seg
21. Tre (gammeldags)
23. Bydel i Oslo
25. To vokaler
26. Slå frampå
27. Anstalt
30. K. navn
31. Sesong
32. To like
35. Regnbuehinne
38. Merkelige
39. Gass
40. Bibelsk m. navn
41. Fisk
43. Artikkel
45. Reparere
48. Egen
49. Frosten
50. Leer
54. Lytte
55. Beskytt!
57. Tre
58. Titter
59. Mage
60. Norges Geografiske

Oppmåling
63. Naske
65. Direktorat (!'ork.)

v�11111rcll: 

I. Til vegbygging
13. Land
14. Pisk
15. Hjelpeorganisasjon (fork.)
16. f-ylkesbetegnclse
17. Nedbør
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VINNERE: 
J. premie:

Trygg Eriksen, Olaf Paulus vei 18, 
Stavanger 
2. premie:

Birger Tonhaugen, Svend Foyns gt'. 
18, Stavanger 

Denne gang kom del bare inn 23 løs
ninger. Endel skylden kan antakelig 
legges på den korte tidsfristen for 
innlevering. Det skyldes at avisen ble 
noe forsinket. Vi beklager. 

18. Skalldyr
20. Øvelse
22. Belegg
24. Eksakt
28. Spartansk
29. Møbler
33. Ofret
34. Dyr
36. Svar

46. Vasker
47. Fell
51. Sykle
52. Giu
53. Kjøkkenredskap
56. Mengde (variabel)
59. Verdiene
61. Spile
62. Stiler
64. Altså
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37. Klovn
39. Dyr 66. Nasjonalsosialisme (fork.)
41. Jøkelen 67. Festemiddel
42. Fase 68. Slekt
44. Preposisjon 69. Bra
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Jesus gir hvile 
Av Johanna Skogerbø 

«Kom til meg alle dere som strever 
og har tungt å bære og jeg vil gi dere 
hvile». Malf. 11.28. 

Menneskelivet kan være rikt og 
godt. Gud har vclsigneL oss med 
mange goder. «Han gir glede og gode 
dager», hører vi i kirkebønnen. 

Må vil aldri bli så forvendte og 
selvhjulpne at vi glemmer å takke. 
Men når det er sagl, må vi også inn
rømme al livet fører med seg vanske
lige ting, som føles som tunge byrder. 
Del kan være åpenbare ting som er 
synlig for alle. Men del kan også 
være skjulte byrder, som den enkelte 
holder for seg selv. Indre ank lager, 
selvbebreidelser og angst. Stundom 
kan det synes som enkelte slipper så 
lett gjennom livet, men kommer du 
dem litt nærmere og får tille litt bak
om kulissene, så får du se at meda
ljen også har en bakside. 

Du må sanne med sangeren: 

«A Ile har sil/ 
stort eller lill 
Himlen alene 
for sorger er kvil/ 
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Så lyder Jesu innbydelse til alle 
som har tungt å bære. Han er prøvd i 
alt i likher med oss, dog uten sy11d, 
står det i Hebreerbrevet. Derfor kan 
han også komme oss til hjelp. 

Han har regnet med at menneskeli
vet ikke alltid er så lett. Han har værl 
både sulten og tørsl, og han har kjent 
sorg og savn og kroppslig smerle. 
Han segnet under korsets byrde, da 
han bar det for oss. 

Derfor ligger del en inderlig med
følelse i hans innbydelse. Her er mer 
enn bare ord, han kan gi virkelig hvi
le for sjel og sinn. 

«Han er såret for våre overtredel
ser, knust for våre misgjeminger. 
Stra.ffe11 lå på ham, for at vi skulle ha 
ji·ed, ved hans sår har vi j'åff lege
dom». Es. 53.5. Innbydelsen er så 
om fattende. Den gjelder alle hjelpe
løse som har tungt å bære, og del 
gjelder alle slags byrder. 

Så kom da til Jesus 
urolige sjel, 
han vet hva som e11gs1er 
og plages din sjel. 



Tyske gjester på biltilsynet 

Av Ole Handeland 

Rillilsynel i Stavanger hadde besøk 
av 36 kjøreskolelærere med ektct'eller 
i begynnelsen av juni. I følgcl var og
så en reJ>rescntant for de tyske fører
kortmyndighetene. Besøket var el 
ledd i en reise i Norge for å studere 
førerkortopplæringen her til lands. 

-Vi er her først og fremst for stu
dere den norske fase 11-opplæringen, 
som vi anser forbilledlig, sier visepre
sidenten i det Hessiske Kjøreskolelæ
rerforbund, Franz Fischer til Rygja
vegen. 

-Vårt ønske er å få innført en li
knende ordning i Tyskland. 

Fischer forteller at et annet ønske 
er å få bygget tilsvarende glattkjø
ringsbaner som i Norge. 

-Vi har bare noen få, og opplæ
ringen på dem er ikke knyttet til kjø
reskolene i det hele tatt. Vi synes 

t 
.. ' 

nordmennene har laget en riktig mo
dell i så måte. 

På biltilsynsstasjonen ble deltaker
ne vist rundt og forklart systemet, og 
de fikk overvære en førerkortprøve 
for motorsykkel. Noen lurte på om 
prøven var arrangert til ære for gje
stene, men de fikk snart vite at det 
dreide seg om en helt ordinær prøve. 

-Hos oss foregår hele prøven i
trafikken, forteller Fischer, ingenting 
på et lukket område som her. Del gir 
klare fordeler slik dere har det. Hos 
oss kan det f.eks av og til oppstå far
lige situasjoner når føreren skal vise 
al han behersker en 8-tallskjøring 
midt i trafikken. Ellers ser det ut til at 
dere stiller omtrent de samme krav til 
føreren før han kan få førerkortet. 

Fischer var godt fornøyd med be• 
søket i Norge, og etter visitten på Sta
vangerstasjonen satte gruppen nesen 
hjemover igjen via Kristiansand. 

Stasjonssjef Olav Ardalsbakke orienterer de tyske gjestene om driften ved sta-
sjonen. Foto: Ole Handeland 
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Personalplanlegging 

Personalplanleggingsprosjektet, som 
ble satt i gang i 1981, har begynt å gi 
resultater. Prosjektet omfatter bare 
vegkontoret i denne omgang. 
Etter forhandlinger med organisasjo
nene har Vegsjefen bestemt følgende 
endringer i organisasjonen: 
- Informasjonstjenesten formalise
res som et kontor med kontorleder
fra l. juni.
- Det opprettes en Langtidsplan
gruppe med følgende representanter:
Planavdelingen: Overingeniør T.
Haugvaldstad, formann 
Administrasjonsavdelingen: Første
konsulent R. Mæland 
Biltilsynet: Avdelingsingeniør T. 
Tjelle 
Anleggsavdelingen: Overingeniør S. 
Sæland 

Vernekroken 
Overtid 

Verneleder Sigve Næsheim har 
bedt oss bringe relgene for overtids
arbeid. Det er mange som ikke kjen
ner dem godt nok, hevder han. 

-Den totale arbeidstiden må ikke
overstige 14 timer på en enkelt dag 
(alminnelig arbeidstid + overtid) 

-Overtiden må ikke overstige 10
timer på en uke, 25 timer på fire sam
menhengende uker og 200 timer i ka
lenderåret. 

-Arbeidsgiver og arbeidstakernes
tillitsvalgte kan inngå skriftlig avtale 
for fire uker om overtidsarbeid inntil 
15 timer pr uke, men ikke over 40 ti-
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Vedlikeholdsavdelingen: Overingeni
ør A. Moi 
Avdelingsingeniør T.E. Nag er fast 
sekretær for gruppen. 

Gruppen er direkte underlagt Veg
sjefen. 
- Det opprettes et sekretariat for
Driftssjefen fra I. august.
- Administrasjonsavdelingen deles
inn i fire seksjoner fra I. juni:
Regnskapsseksjon
Økonomiseksjon
Personalseksjon
Almenseksjon

Juridisk saksbehandler plasseres i 
stab under administrasjonssjefen. 
- Det opprettes et bedriftshelsekon
tor i stab under Administrasjonssje
fen fra I. august. Verneleder er kon
torleder.

mer totalt. I en slik avtale kan det 
fastsettes inntil 16 timer totalt pr dag 
dersom den enkelte arbeidstaker er 
villig. 

-Arbeidsmiljøutvalget kan gjøre
vedtak om overtidarbeid inntil 15 
timer pr uke i 3 måneder. Over en fi
reukers periode må likevel ikke over
tiden være mer enn 40 timer. 

- Arbeidsmiljøutvalget kan gjøre
vedtak om inntil 300 timer overtid i 
året for navngitte personer som er 
villige til det. Slike vedtak i AMU må 
være enstemmig for å være gyldig. 

-Arbeidstilsynet kan tillate over
tid inntil 20 timer pr uke, og at. det ut
gjør mer enn 200 timer pr år. 



Fra forhandlingsmøtet i slutten av april, da resultatene av prosjektet ble tatt 
opp med organisasjonene. Foto: Ole Handeland 

- Hoved- og detaljplanseksjonen er
stattes av 3 planseksjoner/ -distrikter
som skal dekke hvert sitt geografiske
felt. Ordningen trer i kraft fra 1. ju
ni. Seksjonslederne er:
Distrikt I (nord-fylket): Overing. J.
Sønstabø
Distrikt Il (midt-fylket): Overing. K.
Rennæs
Distrikt Ill (sør-fylket): Overing. T.
Haugvaldstad

- Innkjøpsseksjonen overflyttes til
maskinavdelingen, som dermed blir
inndelt i tre seksjoner: Inn/utleie,
verksteddrift og innkjøpsseksjon.

- Vedlikeholdsdriften deles inn i 3
seksjoner som skal dekke hvert sitl
geografiske område fra I. august.
Seksjonsledere blir:
Distrikt I (nord-fylket): Avd. Ing. J.
Nesheim
Distrikt Il (midt-fylket): Avd. ing. B.
Sørheim
Distrikt Ill (sør-fylket): Overing. S.
Bilstad

Grusproduksjon/dekkefunksjonen 
formaliseres i en egen seksjon med 
avd. ing. S. Andersen som seksjons
leder fra 1. juni. 

- Det opprettes en ny seksjon ved
vedlikeholdsavdelingen, bruks- og
vegregisterseksjonen fra I. august.
Seksjonsleder blir overing. P. Kyd
land.

- Det oppretts en egen stab under
Vedlikeholdssjefen med overing. Alf
Moi som leder. Planleggingsgruppen
ved vedlikeholdsavdelingen går ut.

Ordningen trer i kraft fra 1. august. 

Anleggsdriften deles inn i tre geogra
fiske distrikt fra 1. august. 
Seksjonsledere er: 
Distrikt I: Overing. 0. Kleven 
Distrikt Il: Overing. S. Sæland 
Distrikt Ill: Overing. J. Motland 
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Svein Magne Olsen: 

Effektiv organisasjon 
- Vi må alltid ha effektivitet for øye
- Vi må planlegge bruken av de
menneskelige ressursene
- Jeg var forberedt på motstand, og
forstår motstanden hos enkellperso
ner.
Svein Magne Olsen har stått meget
sentralt i personalplanleggingspro
sjektet. Som leder for personalsek
sjonen har han hatt hånd om det
meste av det praktiske arbeidet med
prosjektet.

- Hvorfor sette i gang et så stort
apparat, Olsen? 

- Jeg vil trekke fram tre hovedår
saker: 
l .  Det var på tide å utarbeide en sam
let plan for hele organisasjonen. De 
mange POU-prosjektene vi har dre
vet har bare sett på enkelte deler av 
den, nå forsøker vi å få en totalover
sikt. 
2. Vi har hatt en økende gjennom
trekk, og sluttintervju vi har hatt
med de som forlater oss viser at folk
slett ikke bare slutter på grunn av
lønnsforholdene. Flere har faktisk
trukket fram arbeidsforhold og -
innhold som årsak.
3. Diskusjonen mellom ingeniører og
sivilingeniører (NITO/NIF) om hvil
ke kvalifikasjoner som trengs for å
lede en vegetat. Organisasjonene har
flere ganger bedt oss lage kvalifika
sjonskrav til de ulike stillingene.

For egen regning vil jeg trekke 
fram et moment til: Vi må planlegge 
bruken av de menneskelige ressurse
ne, på like fot med planleggingen 
som utføres for bruk av maskiner og 
materialer. 
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Foto: Ole Handeland 

Olsen forteller at initiativet til selve 
prosjektet kom fra den såkalce «vakt
hundgruppa» eller Gruppen for vur
dering av personalpolitikken, som 
den offisielt heter. Organisasjonene 
mente det var ledelsens ansvar å sette 
i gang et prosjekt som kunne fortelle 
folk hvilke krav som måtte stilles til 
de ulike stillingene, slik at den enkel
te kunne vite hvor han/hun sto i 
bildet, og hvilke forventninger de 
kunne stille til framtiden. 

Gjennomføring 
- Vi har hatt mye materiale å bygge
prosjektet på, sier Olsen og nevner
registrerings- og spørreskjema alle
ansatte har besvart; erfaring fra an
dre, private bedrifter, organisasjon-



steori som man finner i lærebøker og 
synspunkt fra private konsulenter 

- I tilleg har vi brukt referater fra
møter og konferanser, som fagsjef
møter og avdelingsmøter og konfe
ranser for driftssjefer, administra
sjonssjefer, og plansjefer osv. 

- Vegdirektoratet har også hatt
tanker om hvordan de mente organi
sasjonen burde se ut, det har vært 
nyttig. Ellers vil jeg spesielt nevne 
samtaler underveis med Vegsjefen, 
Driftssjefen og Plansjefen som verdi
fulle for arbeidet. 

Vi har hatt en konsulent fra fimaet 
Harkmark-Iras å «bryne» våre tan
ker på, noe som har vært nyttig, for
di vi bar manglet erfaring fra lignen
de prosjekt. 

- Vi har hatt stor nytte av disku
sjonene med de tillitsvalgte og avde
lingslederne, og mange av tankene vi 
hadde i begynnelsen er modifisert un
derveis på grunnlag av samtaler og 
diskusjoner. 

- Materialet ble svært omfangs
rikt, og jeg har liggende nok til flere 
rapporter. Jeg regner med at nummer 
tre skal være klar til jul. Den skal 
omhandle rekruttering, opplæring og 
utvikling. 

Olsen forteller al en stor del av ar
beidet foregikk hjemme utover nette
ne. 

- Stua var ofte dekket av papir og
jeg holdt flere ganger på til klokka 
ble både to og tre. Grunnen var at 
den type arbeid krever fred og kon
sentrasjon, ellers blir det aldri ferdig. 

Positivt og negativt 
- Det har vært mye positivt å regi
strere i arbeidet, sier Olsen.

- Samarbeidet med tillitsvalgte,
avdelingsledere og øvrige ansatte har 
vært godt, og mange har vist stort en
gasjement i spørsmål vi har tatt opp. 

- Jeg ser lite negativt i prosessen.

jeg var forberedt på en del motstand, 
og jeg har stor forståelse for mot
standen fra enkeltpersoner som blir 
direkte berørt på en måte som de selv 
anser for negativ. Det er mulig jeg 
burde hatt bedre tid til å snakke med 
medarbeidere, i det minste for å ryd
de av vegen endel åpenbare misfor
ståelser. 

- Jeg er lite begeistret for å bli til
lagt andre motiver for prosjektet enn 
de jeg har. Jeg er klar over at både 
Vegsjefen og jeg selv er blitt mistenkt 
for å ville manipulere med de ansatte 
for å få en organisasjon etter eget ho
de. Jeg vil her og nå avvise slike mis
tanker. Hovedmotivet bak prosjektet 
har vært å få en mest mulig effektiv 
organisasjon. Det gjelder ved all 
POU-arbeid. Vi kan og bør diskutere 
midlene for å oppnå et slikt mål, men 
vi må aldri miste hovedhensikten av 
syne. 

Organisasjonen 
- Har vi nå fått en organisasjon

etter Svein Magne Olsens hode? 
- Nei. For det første er ikke dette

mitt verk, men et samspill mellom 
mange. Det er klart at utgangspunk
tet for diskusjonen ofte var mine tan
ker, men forslagene soin ble lagt 
fram i rapporten er stort sett resultat 
av kompromisser mellom forskjellige 
syn. 

- Noen løsninger har vært lette å
komme fram til, andre Yanskeligere. 
Spesielt vanskelig har det vært å vite 
hva som gagner etaten best når avde
lingenes interesser går i ulike retnin
ger. 

- Har vi fått en organisasjon som
lar seg tilpasse til endringer i samfun
net forøvrig? 

- Jeg mener det. Vi har en renere
linjeorganisasjon, samtidig som vi 
har innført bindeleddprinsippet (de 
som er interessert kan lese mer om 
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dette prms1ppet i Rygjavegen nr 
2/81). En organisasjon med mange 
stabs-funksjoner er mye vanskeligere 
å forandre i takt med skiftende krav 
fra politikere og publikum. 

- Jeg mener på ingen måte at vi
har fått en fasttømret, endelig orga
nisasjonsform. En organisasjon bør 
alltid være i utvikling, og en bør aldri 
kunne si at arbeidet med den er «full
ført». Men jeg tror vi har tatt et vik
tig skritt i riktig retning. 

- Vi legger opp til en gjennomgå
else av bemanning og oppgaver hvert 
år. Det naturlige vil være å gjøre det 
samtidig med det øvrige budsjettar
beidet. 

- Grunnlaget for slike rullende
personalplaner vil være medarbeider
samtaler, som vi vil innføre på alle 
plan i organisasjonen. Vi stiller store 
forventninger til disse samtalene. 

- En forutsetning for at organisa
sjonen skal fungere bra etter omorga
niseringer er at lederteamene innen 
avdelingene fungerer som planlagt. 
Vi må også i større grad få til delege
ring, slik at vi kan utnytte arbeidska
pasiteten bedre i alle ledd. 

- Vi må i første rekke ta hensyn til
de som ønsker et effektivt vegvesen 
når vi skal utvikle organisasjonen, og 
i mindre grad tenke på de som bare 
ønsker å være i etaten for «å ha et 
sted å være». 

- Jeg håper vi nå får gjennomslag
i Vegdirektoratet for våre forslag om 
omgjøring av stillinger, det vi\ oety 
mye når en skål vurdere hvor vellyk
ket prosjektet var. Slik vil i hvert fall 
mange av våre medarbeidere føle det. 

Ros 

- Det er mange som fortjener ros
for at prosjektet er brakt vel i havn så
langt, sier Olsen.

- Jeg vil nevne de tillitsvalgte, le-
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deisen og de ansatte som har villet en
gasjere seg, og det er ganske mange. 
Jeg vil også trekke fram mine medar
beidere ved personalseksjonen, de 
har tatt mange ekstra tak i denne pe
rioden. 

- Dersom du hadde fått gjøre det
hele om igjen, ville du forandret mye 
på opplegget? 

- Nei. Noen mindre endringer vil
le jeg antakelig gjort, som å sette av 
mere tid til samtaler med medarbei
dere, men stort sett ville jeg ha gjort 
det hele tilnærmet likt. 

Sammentreff, eller ..... ? 
I England finnes en mur som i sin tid 
ble bygget av Romerrikets okkupan
ter, Hadrians mur etter keiser Ha
drien. Under utgraving av portene i 
muren har man funnet rester etter ro
merske stridsvogner. Bredden mel
lom hjulene er målt til 4 fot og 8 Vi 
tomme. Omgjort til det metriske sy
stem skulle det tilsvare 1435 mm - og 
det er sporbredden på en normalspo
ret jernbane. Det må nødvendigvis 
være en tilfeldighet, eller .... ? Opplys
ningene har vi funnet i NSBs perso
nalbald «Vårt Yrke». 

Tilhenger/ campingvogn 
Vi vil bare minne om at: 
- maksimal tillatt hastighet er 80
km/t dersom totalvekten på
tilhenger/campingvogn er under 300
kg. eller har godkjente bremser.
- maksimal tillatt hastighet er 60
km/t dersom slepet har en totalvekt
på 300 kg eller mer, og ikke har god
kjente bremser.



Tormod E. Nag: 

Bit positivt tiltak 
- Eg er samd i det som har skjedd,
seier Tormod E. Nag, så det er natur
leg at eg 6g er positiv til heile prosjek
tet. Eg kan på den andre sida godt
skjøna dei som er misnøgde.
Nag byrja å arbeide i vegvesenet i
1971, først eit par år på vedlike
haldsavdelinga, så omlag eit år på
hoved-og detaljplanseksjonen. Han
slutta i vegvesenet i 1974 og arbeidde
vel to år i teknisk etat i Strand kom
mune før han gjekk over til ein privat
entreprenør. I 1980 kom han attende
til vegvesenet og til hoved- og detalj
planseksjonen. Der har han arbeidd
fram til organisasjonsendringa.

- Korleis ser du på eil prosjekt
som dette? 

- bg ser mykje positivt i at ein or
ganisasjon går seg sjølv etter sat11na
ne. Ein kan finne fram til betre orga
nisasjonsformer, bemanning og ar
beidsfordeling på den måten. 

Men eg vil streke under at eit vilkår 
for å sette i gang eit så stort prosjekt 
er at noko skjer når resultata ligg på 
bordet. Om så ikkje skjer, meiner eg 
at heile prosjektarbeidet har liten ver
di. Men denne gongen har vi fått ei 
mengd endringar, og eg meiner arbei
det alt i alt har vore positivt. 

Nag er flytta frå planavdelinga til 
økonomiseksjonen, og skal arbeide 
med langtidsbudsjettet, investerings
budsjettet og vera sekretær for lang
tidsplangruppa (L TP). 

- Eg rekner med å få andre opp
gåver 6g, men del veit eg førebels ik
kje så mykje om, seier han. 

- Korleis ser du på det nye arbei
det ditt? 

Foto: Ole Handeland 

- Det blir sikkert ein temmcleg
stor overgang frå det eg tidlegare ar
beidde med. Då eg blei spurd om eg 
kunne tenke meg til å skifte beite, 
måtte eg be om ein tenkepause. Eg li
ka arbeidet på planavdelinga særs 
godt, og vaiet var ikkje enkelt. 

- Eg trur i alle høve det nye arbei
det kan vera ei god røynsle å ta med, 
same kva eg seinare skulle få for ar
beid. Det ligg 6g ei utfordring i å få 
eit nytt arbeidsfelt, og eg håper berre 
eg kan gjere nytte for meg. 
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Anne Grete Liahaug: 

Lite positivt. 
- Jeg ser lite positivl i prosjektet,
sier Anne Grete Liahaug.
- Jeg har liten tro på å få gjennom
ført det som synes viktig nå, nemlig
omgjøring av stillinger. Det er mange
som vil sloss om å få stillinger, og
med minkende budsjett kan jeg ikke
skjønne hvordan Rogaland skal kun
ne lykkes.

Liahaug har arbeidet ved trafikkte
knisk seksjon siden hun begynte i 
vegvesentet i 1978. Hun skal fortsette 
ved samme seksjon også etter omor
ganiseringen, og hennes arbeidsom
råder blir Fylkestrafikksikkerhetsut
valget og trafikklys. Det siste er et 
nytt område vegvesenet i stor grad 
skal overta fra kommunene til hø
sten. 

- Skal jeg karakterisere prosjektet
kort, må det bli: Mye rot om inge
nting. Det kan synes harde ord, men 
jeg er ikke fornøyd. 

- Jeg liker ikke at vi mister plan
leggingen av gang- og sykkelveger 
ved trafikkteknisk seksjon. Jeg er 
redd det arbeidet blir lavere prioritert 
når det ikke lenger blir en spesial
funksjon, men skal dekkes av de som 
også planlegger andre anlegg. 

- Seksjonene mister også arbeidet
med arealplaner og en del andre pla
ner som vi har hatt til uttalelse. Jeg er 
redd del vil gjøre oss mer eller mindre 
til en ren forvaltningsseksjon. Det gir 
mindre interesant arbeid, mindre fag
lig utvikling og seksjonen blir mindre 
attraktiv å søke til. 

- Jeg ser ikke bort fra at tiden kan
komme til å vise at jeg tar feil med så 
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stor pessimisme, og ingenting ville 
egentlig være mer gledelig. Men i dag 
kan jeg se lite positivt i prosjektet. 

Dyr feilparkering 
Fra 1. juli koster det 200 kroner å 
feilparkere. Det er Samferdselsdepar
tementet som har fastsatt de nye sat
sene, som gjelder hele landet, med 
unntak av Oslo hvor gebyret er høye
re. 



Hastverksarbeid. 

Av Ole Handeland 

- Det er riktig at vi har hastverk,
sier Ernst Owe Strøm på anleggsav
delingen, men vi gjør ikke hastver
karbeid i den betydningen at vi gjør
dårlig arbeid.

Anlegget Tjørn - Skykula i 
Bjerkreim, med arm til Lauperak, ble 
påbegynt i slutten av mai, og arbeidet 
fram til det som bare kalles «Kryss», 
altså der hvor vegen deler seg til Lau
perak og til Skykula, skal være ferdig 
til 15. august i år. Det er en strekning 
på 6 kilometer. 

For å klare tidsrammen er det satt 
inn mye maskinutstyr; åtte gravema
skiner, fem dumpere, en shovel og 

seks lastebiler arbeidet på anlegget da 
vi var der. Strøm forteller at de har 
benyttet opptil ti lastebiler av gangen 
til massetransport fra Bjerkreim. 

Seks av de som arbeider på anleg
get er vegvesenets egne folk, tre rna 
skinførere og tre arbeidere. 

- Det er alle tiders å være på dette 
anlegget, sier Johannes Urdal. 
- Jeg liker meg best på større anlegg,
og med det været vi har hatt går ar
beidet svært fort og greit. Nå er vi 
forresten også kommet såpass langt
at det ikke betyr så mye om uværet
skulle komme.

Annlegget mellom Tjørn og Kryss 
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bygges for midler fra Forsvaret. 
Overslaget lyder på 5,0 mill kr, uten 
fast dekke. Forsvaret dekker i tillegg 
opprusting av vegen mellom Odland 
og Tjørn. Arbeidet skal utføres av 
vedlikeholdsavdelingen, og består i 
nyll dekke, utbedring av drenering 
og oppsetting av rekkverk. 

Strekningen mellom Kryss og Sky
kula er på 6,6 km. Etter planen skal 
arbeidet her starte opp til høsten og 
være ferdig til utgangen av året. Det 
skal ut føres på entreprise. 

Armen til Lauperak skal bygges av 
fylket, og Strøm regner med oppstart 
høsten 1983. Denne delen av vegen er 
på 4 km og skal koste ca 4,5 mill kr. 
Anlegget gir vegutløsning til Laupe
rak og vegvesenet har lovet at ferje
trafikken over Ørsdalsvatnet skal 
kunne avvikles innen I. januar 1985. 

Strøm understeker at anleggsarbei
det ikke kan drives hele året. 

- Dersom vi er heldige med snø
forholdene, kan vi vente drift i 7 må
neder av året. Erfaringen tilsier at 
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Harald Gilja og Ernst Owe Strøm disku
terer fyllingen ved inngangen til Tronge
dalen. Foto: Ole Handeland 

snøforholdene i perioden desember 
til april gjør anleggsarbeid umulig. 

Etter Trongedalen vider landskapet seg ut. Gravemaskinen i forgrunnen er i 
ferd med å koble sammen to deler av vegen. Bøndene vil dyrke opp jorda i øvre 
bi/dekan/, og om vinteren skulle området gi fine muligheter for skigåing. 
Foto: Ole Handeland 
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Ferdaminne sumaren 1982 

Pensjonistane våre var på langtur i 
starten på juni, og frå Alfred Rake 
har vi fått desse ferdaminna. 

Det var i Vegsjef Daniel Chester
mann si styringstid, at bod gjekk ul 
frå Per Rådsherre og Marit Skrivar 
til alle utrangerte kongstenarar frå 
Rygjariket (dette Vegsjefens ærefulle 
adelsnavn er Ahners arv frå landnåm 
i Vesterveg). 

For fyrste gong i vår moderne 
fredstid skulle Ryger og Egder krysse 
grensene og gjere landnåm på fred
sam mener. - I tråd med det beste i 
historisk norsk tradisjon skulle vener 
og granner vere velkomne veitsler ved 
midtsommars bel. - Denne heilnorske 
historiske tradisjon ville Chester, Per 
og Marit ta vare på, og helst utvikle 
og vende om til hugnad og velferd, 
og med samling av gilde minne for 
oss utrangerte kongstenarar. 

Juni månad er ferietid for eldre og 
forstandige folk, og onsdag den an
dre vart valgt som startdag med ut
spekulert klokskap av generalstaben. 
Klokka 10 sto vi 50 stk. glade og 
spreke pensjonister oppstilt framfor 
hjulhesten til Haga Buss. - Vi vart 
tekne hand om av Chester Veghøv
ding, Marit Skrivar og Johan Lov
mann. 

I veg sørover bar det med oss. 
Høvdingen sjølv orienterte over det 
vakre og vide Jadar-landet. - I munt
re ordelag var han stolt over våre go
de vegar her i Rygja-riket. 

- De har nå gleda av å ferdast på
den beste delen av den 3 dagar lange 
feriereisa, men de skal ha lukke til, 
også med ferda over andre delar av 
vegane i kongeriket. 

Etter kaffipause på Moi nye veg
stasjon sa vår gode Chestermann 
takk for seg. Han hadde Kongelege 
Plikter i Suldal, og gav oss over i va
retekta til Johan Lovmann. Og han 
var såvisst ingen klein reserve. Ube
gripeleg kor han henta all sin kunn
skap frå om alt det mangfald vi såg 
der vi for fram. - Dei store anleggsar
beida på E 18 i Vest-Agder var inte
ressante ting for oss som meinte oss å 
vere sakkunnige på heimebane. Og 
den storfeide brukonstruksjonen 
over Hestespranget tok beint fram 
pusten frå oss. Her var norsk vegbyg
gingskunt på sitt aller beste. 

Etter ein god lunsj på utsikten Re
staurant vart vi godt opplagt til alle 
tiders «drømmereise» vidare gjen
nom det smilande Sørland med alle 
sine velkjende ferieidyllar. Vi fekk 
orientering om «Sarons Dal», men 
stoppa ikkje der, i staden tok vegen 
vidare gjennom Mandal på veg mot 
Kristiansand. 

Vår utmerkte vegvisar frå Vest
Agder vegkontor heldt humøret på 
topp med opplysande og morosame 
historier om land og folk der vi pas
serte. Her i Søgne var det Rockefeller 
jr. laga verdenssensasjon. Og her var 
det Bjørnstjerne Bjørnson vart vigd 
til si kjære Karoline. Her såg vi Knut 
Hamsund sin residens Nørholmen. 
Vi såg med lengt ned mot Brekkestø, 
som vi passerte på god avstand. Lille
sand by var som eit lokkande luft
slott i soldis langt mot sør ...... 

Det velkjende sørlandske badeliv 
vart for vår del henvist til fantasien. 
Men den friske og frodige vegetasjo
nen var oss alle stader inn på livet. 
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Imponerande frukt og grønsakvekst, 
velstelte hus og hagar vitna om eit 
flittigt og arbeidande folk over heile 
det smilande Sørland. 

Vi kom til Aust-Egdene sin hovud
stad Arendal i 19-tida og losa inn på 
det koselege Sentral Hotell. Etter 
dusj og kvile og god mat hadde vi ut 
over kvelden ei triveleg hyggestund 
med diverse underhaldning. Det var 
spørjetevling og allsang innimellom 
andre teatralske innslag. Ibsen og Ja
kob Sande sette humøret to-tre hakk 
opp, alt etter som Rake rota i hjerne
kista. Ja, Per og Marit kan kunsten å 
drive stemninga til dei store høgder. 
Og ei verdig avslutning på ei gild 
kveldstund gjorde Manfred Frans
son. 

Ein godvers Gud i godlage hadde 
stege Jag med oss frå Oljelandet i 
vest, og den andre reisedagen var han 
framleis den same. Etter ein velplas
sert frukost fekk vi fridom til å 
granska Arendal by på eiga hand. 
Mange nytta høvet til ein visitt i den 
ærverdige Arendal kyrkje. Vi fekk 
lytta til interessant historikk og opp
lysningar om det særeige byggverket 
frå det forrige århundret. Men klok
ka 11 var vi tilbake til programmet: 
Fellesmøte med kollegaene våre og 
pensjonistane i Aust-Agder. Her var 
Egdene vertskap og vi Rygjarbuer 
innbedne gjester. Sjølvaste Egdesjef 
Haugmoen helsa oss velkomne i sitt 
Rike. I velvalde ord gav han ei inte
ressant orientering om sitt gilde land 
og folk. Vår talsmann, Johan Lov
mann, takka for dei gilde ord og bar 
fram ei helsing frå vår eigen Rygjer
sjef Chester Danielsen. Som eit lite 
«symbolsk» minne frå vegvesenet i 
Rogaland overrekka han ein liten de
korert vegg-tallerken til vegvesenet i 
Aust-Agder ved Vegsjefen. 

Egdene er allsidige på mange om-
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råder. Det bur visst em kunstnar i 
kvar mann. Vegvesenet sin gitarist og 
solosanger Johansen er langt meir 
enn amatør på det området. Og slett 
ikkje treng ein vere svaksynt for a 
kunne prestere det skarpaste klarsyn 
som imitator. Og hr. Ulldal med sin 
fiolin trollbant oss med sine kunstfer
dige innslag. Men for å få litt balanse 
mellom Egder og Rygjer nytta vi 
gjestene også høve til å bite frå oss. 
Tidlegare Vegmester Rake nadde eit 
poetisk kåseri om Ryfylke, og Veg
vaktar Gustav Bøen tok fram interes
sante trekk frå sin barndom på Sør
landet til han seinare vart vegmann i 
Rogaland. At vår aJlsidige Per Hole 
har talegåver utenom det vanlege, 
visste vi frå før, men her steig han 
fram og overgjekk seg sjølv. I velval
de ordelag bar han fram dei tanker 
og gode ord vi alle så gjerne ville ha 
sagt. Med alle gode ønsker til Pensjo
nistforeninga i Aust-Agder ba han 
om å få gi ei lita minnegåve fra Pen
sjonistforeninga i vegvesenet i Roga
land. 

Men heller ikkje vi, Rogalendinga
ne, skulle sleppe tomhendt heim. Ein 
pensjonert anleggssmed hadde pre
stert eit utruleg kunststykke; ein nøy
aktig kopi av ein anleggsfeisel i mini
atyr. Vakkert kunsthandverk av 
beste merke. 

Pensjonistformann Rislå ved Veg
kontoret i Aust-Agder bad oss ta 
imot denne viktige anleggs
reidskapen heim til Rogaland. Det er 
knapt nok brukande til anleggsarbeid 
nå til dag, men kan vere nyttig som 
dirigentklubbe for ein møteleiar på 
pensjonistmøter. 

Vår pensjonistformann, Per Hole, 
tok imot og takka hjarteleg, og lova å 
fylgje bruksanvisninga etter ordre og 
med omtanke. 

Konsulent Jon Einar Myren leia 



den gilde samankomsten med /\u\t
Egdenc på ein lett og ledig måte, og 
batt eld ymse innslaga saman med 
morostubbar og artige hi�torier. Til 
slull vart vi inviterte til cin båt-tur i 
den sørlandske skjærgårdsidyll ved 
vårt neste Egda-be�øk. 

Etter mettande middag og mange 
lakkelalar sto Haga Buss klar for av
reise frå Arendal klokka 15.00. Rei
seruta vår var planlagt frå Arendal 
og nordover gjennom Telemark til 
fyresdal Turist hotell. Undervcg� 
fekk vi orientering om kjencle og 
ukjencle stader. Vi vart vel noko stive 
til beins etter fire timers reise, men et
ter god mat og litt kvile var vi på lopp 
igjen. Vi hadde ei gild hyggestund om 
kvelden i Fyresdal. Nar ordet er fritt 
ven elet snart kø 0111 å ftt sleppa ti I. 
Kvoten av hi�torier, '>tubbar og dil..t 
var pa lang nær oppbrukt e1111a. Gun
dersen frå biltilsynet i Haugc"uncl 
skal vi nok få høyre mcir frå til glede 

Turdeltakarane samla ved bussen. 

for oss alle. Det var ein så heimekose
leg og naturvakker høgfjellstemning i 
Fyresdal at det vart seine kvelden rør 
alle kom i seng. 

Etter ein fjellfrisk frukost neste 
dag var vi alle på plass i bussen k I. 
7.15. Dette var vår tredje og siste rei
sedag. Vi var innom Anne Grimda
lens Museum i Grimdalen. lmpone
rande samling av sk ulpt urar fra 
folke- og dyrelivet. J ler står dei Jev
andegjorl - vikingkongar og diktar
prester, villdyr og åndshøvdingar. Vi 
skulla hatt god tid om vi skull fått 
med oss det rett intrykket. 

Vi pa!>sertc kraftsenteret Dalen i 
Telemark før vi tok oss kaffepause i 
det fri på Haukelifjcllet. 

Na minka bade dag og veg, og vi 
nærma oss våre hcimlegc trakter: 
Røldal, Nesflaten og Sulclalsvegen er 
vclkjende navn for rogalendingar. 
Eller ein velsmakande lunsj på Sand 
Fjordhotell var vår tre-dagars clrau-

Foto: Marit Garborg. 
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mereise til ende. Haugesundarane 
skulle over til Ropeid og vi andre 
over Ryfylkevegen til Tau. 

Og nå vart det takketime eler alle 
takka alle. Yelfortentc gåver ror god 
servise vart gitt til våre framifrå leia
rar. Gustav Bøen sa del vi alle kunne 
sagt: 

- Du reiser til Syden og kjem att
og seier: «Hvad så du i Sødcr som in
le du så, i Hemlandet skogar ock da
lar» . 

.Ja, «fagert er landet du o�� gav» -
vel blåst og tai..i.. for alt og på'an 
igjen ein annan gong. 

Årdal i Ryfylke 7. juni 1982 - Tom 
Tønne (referent) 

Takk 

Styret i pensjonistforeningen i vegve

senet vil med dette takke for bistand 
under pensjonistturen. 

Takken går til Vegsjef og Admini
strasjonssjef for deltakelse og inte
ressante orienteringer. Videre til re
presentanter for vegvesenet i Vest
Agder og Aust-Agder for kollegial 
mottaking og rettleiing gjennom dis
se fylkene. Likeså til vegsjef Haug
moen og Aust-Agder pensjonistfore
ning for hyggelig samvær i Arendal. 

Hjertelig lakk til turens vertinne, 
Marit Garborg, Karsten Torkildsen 
og referent Alfred Rake. Likeså til 
samtlige som bidro med underhold
ning, reisedeltakere og Haga Buss' s 
sjåfør som bidro sitt til at turen ble 
en opplevelse. 

Lederne takker reiseselskapet for 
de gilde gavene vi fikk. 
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For styret 
Per Hole 

(sign.) 

Forts. fra side 42 

av våre medarbeidere føler. Vi er 
svært ofte blitt møtt med den innstil
lingen at «dersom det er en fordel for 
vegvesenet at jeg flytter, er det o.k. 
for meg>>, selv om han/hun ikke har 
noe særlig ønske om å bytte arbeids
plass. Det er en innstilling jeg person
lig seller stor pris på, og som jeg me
ner letter arbeidet for alle som har 
ansvaret for ledelse av etaten. 

Den tredje store endringen vi slår 
overfor er i selve organisasjonsstruk
turen. alle avdelinger vil bli berørt 
her. Særlig planavdelingen og anlegg
savdeling får endret sin organisasjon 
mot en mer distriktorientert struktur. 
Vi vil gjennom denne organisasjon
sendringen særlig oppnå to ting: 
For det første vil vi få en parallell og 
sammenlignbar dbtriktsorganisasjon 
i alle våre tekniske avdelinger. 

For del andre vil vi etablere et nytt 
mellomlederskikt direkte under avde
lingslederne. Dette tror vi vil kunne 
forbedre kariæremulighetene ror vå
re ansatte og også styrke vegvesenets 
ledelse. Det vi nå håper er at både tid
ligere og nye distrikts- og seksjonsle
dere vil få reell myndighet, reelt an
svar og rikelig anledning til nye og 
større oppgaver. 

Konklusjon 
Gjennom Personalplanleggingspro
sjektet vil vi etter min mening oppnå 
følgende: 
- en ensartet organisasjon
- styrking av linjeledelsen
- begrensing av stab- og spesial-
funksjoner
- opplegg for en ny form for grup
peledelse
- nye muligheter for bruk av pro
sjektorganisasjonsmodellen

Fortsetres s. 17 



Oppsigelser uaktuelt 

Av Ole Handeland 

- Oppsigelser av fast ansatte vegve
senfolk er ikke aktuell politikk, seier
Vegsjefen i en kommentar til at be
vilgningene lil inveslcringer for neste
år gi\r kraflig ned.

De fleste som arbeider i vegvesenet 
har gjennom lengre tid kjent til at in
vesteringene er for nedadgående. 
Tendensen har vært klar de siste år; 
siden 1979 har vi hvert år hatt omlag 
150 mill kr til investeringer på riks-og 
fylkesvegene. Summen har holdt seg 
nokså konstant, det vil si at nedgan
gen har vært like stor som inflasjo
nen, eller 10 - 12 prosent pr. år. 

For 1983 ser det imidlertid ut til at 
vegvesenet står foran en drastisk ned
skjæring. I følge langtidsbudsjettene 
og andre opplysninger vil investerin
gene på riks- og fylkesvegene gå ned 
til 110 mill kr, altså en nedgang på ett 
år på 40 mill kr, eller 27 prosent re
gnet i faste priser. 

- Det er klart en så stor nedgang
vil skape problemer l'or oss, sier veg
sjef Chester Danielsen i en kommen
tar. 

- Vi har vel aldri tidligere opplevd
en like stor forandring, verken opp 
over eller nedover. 

Kostnadene pr årsverk har de sene
re år ligget på vel 500.000 kroner. En 
nedgang på 40 mill kr skulle dermed 
teoretisk bety at antall sysselsatte må 
reduseres med bortimot 80 mann. 

- Er situasjonen så dyster som
dette, Danielsen? 

- Nei, heldigvis er den ikke det.
For del første har vi i lengre tid vært 
tilbakeholdne med å ta inn nye folk. 

Oppsigelse av egne ansatfe er ikke aktu
ell politikk, sier vegsjef Danielsen. 

Foto: Ole Handeland 

ror del andre har vi de senere år hatt 
en naturlig avgang på ca 15 årsverk i 
driften. 

For det tredje får vi også i 1983 en 
god del midler utenom riks- og fyl
kesvegbudsjettene. Jeg tenker da på 
forskotteringer o. I. Del gjelder arbei
dene på vegen til Kårstø, Laupera
kvegen og l'orskotteringsmidler fra 
noen kommuner. 

For del fjerde vil vi kunne utselle 
en del større entreprisearbeider, for 
eksempel byggingen av bru mellom 
Sokn og Askje i Rennesøy kommune. 

- Jeg tror imidlertid vi kan å pro

Fortsettes s. 19 

41 



En bedre organisasjon 
Av Chester Danielsen 

Vi går inn i en viktig og avgjørende 
fase i vårt personalplanleggingspro
sjekt. Det er nå vi skal gjennomføre 
de tiltak og ordninger som vi tidligere 
har truffet beslutning om, tildels et
ter samråd med våre personalorgani
sasjoner. Denne gjennomføringsfa
sen vil stille store krav til oss alle, bå
de i ledelsen og ellers. 

Overføring av arbcidsop1>gavcr 
Vi skal nå bl.a. overføre arbeidsopp
gaver mellom avdelinger, Leks. skal 
planavdelingen overta planoppgaver 
som tidligere ble ivaretatt av vedlike
holdet. Vi vil kanskje få en del over
gangsproblemer i forbindelse med sli
ke overføringer. Men i det store og 
hele tror jeg al nettopp denne siden 
av prosjektet gjerne vil være den 
minst problematiske. Dersom de som 
skal overlate oppgavene til andre er 
hjelpsomme, og ikke fraskriver seg 
alt ansvar for oppgaven før de er 
skikkelig overbevist om at den vil bli 
vel ivaretatt, vil denne overgangen gå 
greit. 

Omplasseringer 
Vi skal ikke bare flytte på oppgaver, 
men også på personale. Vi har i dag 
ca. 13 5 ansatte ved vegkontoret, in
klusive engasjert personale. 

Av disse vil 21 personer måtte byt
te arbeidsplass som følge av perso
nalplanleggingsprosjektet. En stor 
del av disse er medarbeidere med lang 
tjenestetid og lang erfaring innen det 
arbeidsområdet de hittil for det meste 
har hatt. De vil nå bli overlørt til an
dre avdelinger, få nye og ofte mer an
svarsfulle oppgaver. 

De personaloverføringer vi skal 
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gjennomføre, har i første rekke bak
grunn i medarbeidernes egne ønsker 
om nye arbeidsoppgaver og egenut
vikling samt i behovet for å få balan
sert fordeling av personalressurser 
mellom avdelingene. Eventuell mis
nøye fra ledelsens side over hvordan 
en medarbeider har fungert i sin stil
ling, har i det hele tatl ikke vært inne 
i bildet i denne sammenheng . .Jeg vil 
gjerne få presisere så sterkt jeg kan at 
vi i stor utstrekning har tatt hensyn til 
personlige ønsker i forbindelse med 
overføringen, og at det er en linje vi 
gjerne vil følge også i fremtiden. 

La meg også få si at arbeidet med 
nettopp denne siden av vårt prosjekt 
har avslørt for meg den store grad av 
lojalitet overfor etaten som de fleste 
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Tillits 
01annens 
spalte 

Omkring lønnsoppgjeret 

Nå , ci1 ml· al lønnsoppr J..:rt:t •, i 
hamn for Statstjencstemannskartd
lct. D ·1 ,a, vd ikkje u,cnla ai u ,I\· 
stemminga ga\' fleirtal for forhand
ling�r\.'suhalt't. Men det c1 vel ingen 
,;om er imponert 1ner del resullatct 
cin kom f1a111 1il: f:it generelt tillegg 
på allc trinn med 8..1 prost•nt + 0,55

prosent som sosiale og okonomiskc 
forbetringar i Fcllt·sbcstcmmelscne. 

Mc merkar heile rida dci aukandc 
pfi.,;anc på \arer og tenc"tcr. Ingen 
har gilt lm nader om auke i kjøpek
rafta for oss. Korleis utviklinga i 1-:jø
pekrafta blir, a,heng av pris'itiginga. 
Det �eie�t at med ei prissliging på I I 
prosem vil kjøpekrafta i gjennom 
"nitt for dei sta1s1ilc;c11e halda <.eg på 
1981 - nivå med det oppnådde rc!>ul
tatet. Dero;om låglønnstillegg, 
justenngs- normenng"oppgJer og 
gliding ver1 haldne utanfor, vil kjø
pekrafta gå ned på alle lønnc;tr inn. 
Men er det rimelcg å tru a1 prisstigin
ga vil halda �eg på 11 prosent? 

Når eit rc�ulta1 som gir så pass lite 
likevel blir akseptert, har det sjølv
sagt .1 gjera med den situasjonen me 
er i. Eg tenkjer då både på den regjc-

ringa me har og dei økonombke for
holda i samfunnet. Dcssulan l!r del 
,el slik at dei ,;ta1s1ihettc ston <,Clt 
1ykkjer dei har gode arbcid"forhold. 
Trygge arbcid!.plassar med større fri
dom og mindre stre,, i arbeidet enn 
det ofte er i det private næringslivc1 
\'il fm mange \ega like 1ung1 som 
lønn')forholda. 

Het i Rogaland er både lonnsnivt\
et og prisnivået hogarc enn dci- tlC\IC 
andre stader I land<.>t. Dette har skapt 
mcir uro blan1 dei statstilselte her, ik-
1-.je min-;t har mc merka del 1 \'Ur etat. 

Eg har inni ryl-. k av at -;omme mei
ner at Pl'l'SOnalplankggingsprusjektct 
\'Cd vegkontoret berre har �kt1pt meir 
uro. Men eg 1ru1 at fylgjene vil vcra 
posit ivc bådl! f'or c..lci til,clle og ela
lcn. Eg vil her spc"iell reika på mu
lighetene for �lilling�oppr}kk, gjen· 
nomtenkt oppgåvcfordcling J'or c;til
linganc eg dermed slør re effekt i, itct. 
Delte sbtc treng ikk.ic gi ringarc ar
beidsvilkår eller d:hlcgare lrivc;cl. 

Utviklinga i samfunnet er slik ai 
det er nødvendig å gjera endringar 
for å tilpa'>sa seg ytre endringa,. 
Sjøh�.1g1 m,1 em ikkjc ri,a opp orga
nisasjonen med faste mellomrom. 
Men )usteringar trengs! for ikkje å gå 
1 �ta og bli ul konkurrert. Em levande 
organisasjon er cin organisoc,jon i en
dring. 

At det om1rcnt samtidig har , ore 
forhandlingar om lønnene våre og 
om omorgani,cringa av vegkontoret 
er jo tilfeldig. Men likevel er det ein 
samanheng. Når vegetaten fungerer 
godt, c1 det cin del a\ forc�ctnadcne 
som lonnsforhandlingane skjer un
der, og forhandlarnne for staten 
skulle då lcttare kunna gå med på 
gunstige vilkår. 

Gunnleiv Aareskjold 
NTL 
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Massekorsbånd 

f øøønnmøen hrø 

Fossanmoen bro, Forsand. Bygget 1907. Hvælvebro av tørmur. Spændvidde 
5, 0 m, halvcirkel bue, pil 2,5 111. Kjørebredde 2,5 m. Rekkverk stab. Bygget av 
kontraktør S. Andersen i forbindelse med veianlægget Bygdevei I/elle Fossan. 
Muringen utført på dagføn av Ole Olsen Mæle den eldre. Broen var kostnads
regnet til k

°

r. 700,- men ha,·antagelig kostet kr. 900,-. Reprodusert fra Bassø
es platearkiv. 




